
Open Letter to Federal Party Leaders: Commit to Online Safety Legislation               
 

 
Monday, April 14th, 2025 

 
 
Dear Messrs Carney, Poilievre, Blanchet, Singh, and Pedneault:   

 

We represent a wide cross-section of Canadian society: children’s healthcare providers, civil 
liberties advocates, anti-hate groups, civil society organizations, philanthropic institutions, public school 
boards, research institutions, universities, and international organizations. We are all proud Canadians and 
supporters of Canada. 

At a time when Canada’s economy and information ecosystem are both under threat, we are 
calling on you to make a clear and urgent commitment to new online safety legislation in your electoral 
platforms. 

Every day, Canadian seniors are targeted by financial scams. Women, girls, gender-diverse 
people, and members of racialized communities are subject to online hate. Foreign states sow division 
using AI-generated deepfakes and false narratives. And, most alarmingly, children are harmed by a 
system designed without their safety in mind. These issues are well-documented: the ongoing spread of 
child sexual abuse material; addictive platform designs that manipulate attention and behaviour; and the 
bullying, shaming, and violence that follow young people from their homes to their classrooms and back 
again.  

Foreign social media companies have extraordinary power, yet there is minimal oversight of their 
business practices. These companies have effectively taken over the public square but they do not serve 
the public interest. A new law and a new regulator are needed to protect our safety and our rights. These 
companies must be accountable to the Canadian people.  

The previous Parliament made headway in debating world-leading online safety legislation. Our 
next Parliament must build on this risk-mitigation and transparency model, and present a new 
comprehensive tech accountability bill. Canadians overwhelmingly agree—with about 7 in 10 in favour 
of the government requiring online platforms to act responsibly and address harmful content.  

Canada has fallen behind global peers. The United Kingdom, the European Union, and Australia 
have each acted. Even the U.S. Senate passed a bipartisan bill last year to protect children online. It’s not 
too late for Canada to move. The time to act is now.  

We believe in an Internet where Canadians can connect, learn, and grow without fear of 
exploitation, hate, or harm. And we believe Parliament can enact such legislation while respecting the 
expression and privacy rights of Canadians. 
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Do you agree with us? If so, we urge you to make this a priority in your electoral platform—and 
show Canadians that their safety matters. 

 

Sincerely, 

 

Apathy is Boring  

Carol Todd, Amanda Todd Legacy Society 

BGC Canada (formerly Boys and Girls Club Canada) 

Vass Bednar, Executive Director, Master of Public Policy in Digital Society Program, 
McMaster University  

Canadian Anti-Hate Network  

Canadian Anti-Monopoly Project 

Lianna McDonald, Executive Director, Canadian Centre for Child Protection 

Canadian Children's Literacy Foundation 

Canadian Medical Association 

The Centre for Media, Technology, and Democracy, at the Max Bell School of Public Policy, 
McGill University 

Victoria Kuketz, Digital Democracy Fellow at the Public Policy Forum  

Check My Ads Institute 

Children and Screens: Institute of Digital Media and Child Development 

Children’s Healthcare Canada 

Children’s Hospital of Eastern Ontario 

Council on Technology and Social Cohesion 

The Dais, Toronto Metropolitan University 

Digital Public Square 

Fairplay 
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Bernie M. Farber, Founding Chair Emeritus, Canadian Anti-Hate Network and past CEO, 
Canadian Jewish Congress 

Friends of Canadian Media 

GoodBot Society 

Healthy Active Living and Obesity Research Group, Children’s Hospital of Eastern Ontario 
Research Institute 

Inspiring Healthy Futures 

Dr. Emily B. Laidlaw, Canada Research Chair in Cybersecurity Law, Associate Professor, 
Faculty of Law, University of Calgary  

Dr. Andrew Lynk, Chief of Pediatrics, IWK Health, and Chair of Pediatrics, Dalhousie 
University Department of Pediatrics, Faculty of Medicine 

Dr. Florian Martin-Bariteau, University Research Chair in Technology and Society and 
Associate Professor of Law, University of Ottawa 

No Social November 

Ontario Public School Boards Association  

OpenMedia 

Orbit Policy 

Outdoor Play Canada 

Dr. Taylor Owen, Beaverbrook Chair in Media, Ethics and Communication and Director of 
the Centre for Media, Technology and Democracy, McGill University 

Pediatric Chairs Canada 

People for Education 

Raising Awareness About Digital Dangers 

Reset Tech 

Ronald S. Roadburg Foundation 

The Samara Centre for Democracy 

SickKids - The Hospital for Sick Children 
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Dr. Pierre Trudel, L.R. Wilson Chair in Information Technology and E-Commerce Law, 
Faculty of Law, Université de Montréal 

The Waltons Trust 

Women’s Legal Education and Action Fund (LEAF)  

YMCA Canada  

5Rights Foundation 
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Lettre ouverte aux Leaders des partis fédéraux : Engagez-vous en faveur d'une législation 
sur la sécurité en ligne                                                                                           

 

lundi, le 14 avril 2025 

 

Chers Messieurs Carney, Poilievre, Blanchet, Singh, et Pedneault :   

 

Nous représentons un large éventail de la société canadienne : prestataires de soins de santé aux 
enfants, défenseurs des libertés civiles, groupes de lutte contre la haine, organisations de la société civile, 
institutions philanthropiques, conseils scolaires publics, instituts de recherche, universités et organisations 
internationales. Nous sommes tous de fiers Canadiens et des défenseurs du Canada. 

À un moment où l'économie et l'écosystème de l'information du Canada sont tous deux menacés, 
nous vous demandons de prendre un engagement clair et urgent en faveur d'une nouvelle législation sur la 
sécurité en ligne dans vos programmes électoraux. 

Chaque jour, des aînés canadiens sont la cible d'escroqueries financières. Les femmes, les filles, 
les personnes de sexe différent et les membres des communautés racialisées sont tous victimes de la haine 
en ligne. Les États étrangers sèment la division en utilisant des << deepfakes >> générés par l'IA et de 
faux récits. Et, plus alarmant encore, les enfants sont victimes d'un système conçu sans tenir compte de 
leur sécurité. Ces problèmes sont bien documentés : la diffusion continue de matériel 
pédopornographique, la conception de plateformes addictives qui manipulent l'attention et le 
comportement, ainsi que les brimades, la honte et la violence qui suivent les jeunes de leur domicile à leur 
salle de classe, et vice-versa.  

Les entreprises étrangères de médias sociaux disposent d'un pouvoir extraordinaire, mais leurs 
pratiques commerciales ne sont que très peu contrôlées. Ces entreprises ont effectivement pris possession 
de la place publique, mais elles ne servent pas l'intérêt public. Une nouvelle loi et un nouveau régulateur 
sont nécessaires pour protéger notre sécurité et nos droits. Ces entreprises doivent rendre des comptes au 
peuple canadien. 

Le Parlement précédent a progressé en débattant d'une législation de pointe sur la sécurité en 
ligne. Le prochain Parlement doit s'appuyer sur ce modèle d'atténuation des risques et de transparence et 
présenter un nouveau projet de loi complet sur la responsabilité dans le domaine des technologies. Les 
Canadiens sont massivement d'accord - avec environ 7 sur 10 en faveur du gouvernement exigeant des 
plateformes en ligne qu'elles agissent de manière responsable et s'attaquent aux contenus préjudiciables.  

Nous avons pris du retard par rapport à nos pairs dans le monde. Le Royaume-Uni, l'Union 
européenne et l'Australie ont tous pris des mesures. Même le Sénat américain a adopté l'année dernière un 
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projet de loi bipartisan visant à protéger les enfants en ligne. Il n'est pas trop tard pour que le Canada 
agisse. C'est maintenant qu'il faut agir.  

Nous croyons en un Internet où les Canadiens peuvent se connecter, apprendre et se développer 
sans craindre l'exploitation, la haine ou les préjudices. Et nous pensons que le Parlement peut adopter une 
telle législation tout en respectant les droits à l'expression et à la vie privée des Canadiens. 

Êtes-vous d'accord avec nous ? Si oui, nous vous demandons instamment d'en faire une priorité 
de votre programme et de montrer aux Canadiens que la sécurité en ligne est importante. 

 

Nous vous prions d'agréer, Messieurs, l'expression de nos salutations distinguées, 

 

L’apathie c’est plate  

Carol Todd, Amanda Todd Legacy SocietyBGC Canada 

Vass Bednar, Directrice générale, programme de Maîtrise en affaires publiques dans la 
société numérique de l’Université McMaster  

Réseau canadien anti-haine (RCAH) 

Canadian Anti-Monopoly Project 

Lianna McDonald, Directrice générale, Centre canadien de protection de l'enfance 

Fondation pour l’alphabétisation des enfants canadiens 

L’Association médicale canadienne (AMC) 

Centre pour les médias, la technologie et la démocratie, à l’École de politiques publiques 
Max Bell de l’Université McGill  

Victoria Kuketz, Associée en démocratie numérique au Forum des politiques publiques 
(FPP)  

Check My Ads Institute  

Children and Screens: Institute of Digital Media and Child Development  

Santé des enfants Canada  

Centre hospitalier pour enfants de l’est de l’Ontario  

Council on Technology and Social Cohesion  
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The Dais, Université métropolitaine de Toronto  

Digital Public Square   

Fairplay   

Bernie M. Farber, Président fondateur émérit, Réseau canadien anti-haine (RCAH),  ancien 
PDG Congrès juif canadien 

Les amis des médias canadiens  

GoodBot Society  

Recherche sur les saines habitudes de vie et l’obésité, Centre hospitalier pour enfants de 
l’est de l’Ontario  

Assurer un avenir en santé  

Dr. Emily B. Laidlaw, Titulaire de la Chaire de recherche du Canada en droit de la 
cybersécurité, Professeure agrégée Faculté de droit, Université de Calgary 

Dr. Andrew Lynk, IWK Health, et chaire de pédiatrie, université Dalhousie, Département 
de pédiatrie, Faculté de médecine  

Dr. Florian Martin-Bariteau, Titulaire de la Chaire de recherche de l'Université en 
technologie et société, Professeur agrégé, Faculté de droit de l’Université d’Ottawa  

No Social November   

Ontario Public School Boards Association 

OpenMedia   

Orbit Policy   

Jouons dehors Canada  

Dr. Taylor Owen, Titulaire de la Chaire Beaverbrook d'éthique, de médias et de 
communications, Directeur du Centre pour les médias, la technologie et la démocratie de 
l’Université McGill  

Directeurs de pédiatrie du Canada  

People for Education  

Raising Awareness About Digital Dangers  

Reset Tech 
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Fondation Ronald S. Roadburg  

Centre Samara pour la démocratie  

SickKids L'hôpital pour enfants malades 

Dr. Pierre Trudel, Titulaire de la Chaire L.R. Wilson en droit des technologies de 
l’information et du commerce électronique, Faculté de droit, Université de Montréal  

The Waltons Trust  

Fondation d’action et d’éducation juridique pour les femmes (FAEJ)  

YMCA Canada  

5Rights Foundation  
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